
Září 

4. 9. byl zahájen nový školní rok 2023/2024. 

10. – 15. 9. odjeli žáci Aida J., Kristián Š., Max M., Zita H., Ema N. a Anna Z. na 

sportovní soustředění do Kamenice u Prahy, do hotelu Valnovka. S žáky jely 

paní Kučerová a paní Vondřejcová. 

 

13. 9. přijela do školy návštěva ze SONSu s kolegy z chorvatské organizace pro 

ZP. 

17. 9. odjela skupina žáků na Celostátní sportovní hry ZP s mezinárodní účastí 

do Levoči. Her se zúčastnili žáci: Adam H., Ruda K. a Tomáš N. s paní Rybovou a 

panem Menhartem. Naše družstvo  získalo 1. místo za goalball a 2. místo za 

showdown.  

Sportovní hry v Levoči 

Škola v Levoči připravila mezinárodní sportovní hry pro zrakově postižené. Byly tam 

týmy Opavy, Levoči, Bratislavy, školy Owiňské z Polska a také naše družstvo. 

Všechna družstva se skládala z šesti žáků, ale bohužel naše družstvo odcestovalo 

pouze se třemi sportovci a dvěma kantory. Odjížděli jsme v neděli okolo jedné hodiny 

odpoledne, ale měli jsme zpoždění už z Česka, a to okolo 20 minut. Přestupovali jsme 

v Púchově. Čas na přestup byla 1 hodina, a jak se to sešlo, tak náš vlak, který jel 

z Bratislavy, měl 60minutové zpoždění. Jeli jsme dál a najednou ve Vrútkách jsme  



 

 

museli čekat na osobní vlak. Tím se navýšila doba zpoždění na 80 minut. Naše cílová 

stanice byla Spišská Nová Ves, kde na nás čekalo auto, které nás odvezlo do Levoči, 

do penzionu. Přijeli jsme až v pondělí. Ráno bylo zahájení a pak probíhala atletika, 

běhy na 30 m, 150 m, 300 m, vrh koulí a skok daleký. Odpoledne jsme jeli do lanového 

parku a večer se hrál showdown, ve kterém jsme se umístili na 2. místě. V úterý byla 

turistika, ale bohužel nevyšlo počasí. Celou cestu nahoru pršelo, a když jsme šli dolů, 

tak už jenom mrholilo. K večeru jsme jeli do wellness. Ve středu byl turnaj v kuželkách 

a odpoledne jsme jeli do Košic do leteckého muzea. Pak jsme se prošli v centru, kde 

jsme si dali brynzové halušky. Ve čtvrtek se hrál goalball, ve kterém jsme se umístili 

na 1. místě. Odpoledne jsme šli Muzea iluzí. Večer proběhlo vyhlášení. Bohužel nikdo 

z nás se neumístil na žádném místě v jednotlivých sportech. V pátek jsme jeli do 

Prahy a cesta už byla  v pohodě. Moc jsme si to užili.  

                                     Adam H., 10. ročník 



 

 



21. – 22. 9. odjel pěvecký sbor do Brna na Tmavomodrý festival. 

Tmavomodrý festival 2023 
 
Minulý týden jsme se s pěveckým sborem naší školy vydali do Brna, kde se konal 33. 
ročník Tmavomodrého festivalu. Hlavní koncert probíhal v pátek 22. září v parku u 
Šelepky. My jsme tam však přijeli už den před tím. Ve čtvrtek večer jsme společně 
s ostatními účastníky festivalu nacvičovali píseň Jsou dny dlouhé, se kterou jsme pak 
také vystupovali v rámci pátečního koncertu. V pátek dopoledne pro nás byly 
připravené dva workshopy – hudební, na kterém jsme si prohlíželi deštnou hůl a 
violoncello, a poté společně zpívali. Na druhém workshopu jsme hráli hru na asociace 
a z některých slov jsme sestavili napínavý příběh. Po výborném obědě probíhaly 
generální zkoušky, a potom už začal koncert, kterého se účastnila i veřejnost. 
Vystupovaly zde různé školy a sólisti. Po koncertě jsme jeli zpátky do školy. 
Na Tmavomodrém festivalu se mi moc líbilo a děkuji za skvěle připravené doprovodné 
programy i za koncert. S naší školou jsem v Brně byla naposledy a bude mi to chybět. 
                               Nela Č., 10. ročník 
 

 
 
 
Dne 21. 9. se náš školní pěvecký sbor vydal na Tmavomodrý festival do Brna. Jelo 
se školním mikrobusem, já a další tři holky jsme jely autobusem. Byli jsme na jednu 
noc ubytovaní ve čtyřhvězdičkovém hotelu, kde jsme měli i páteční snídani. Ve čtvrtek 
večer jsme měli takový menší program. V pátek ráno jsme se šli nasnídat a chviličku 
po jídle jsme se odebrali pryč z hotelu i se všemi věcmi, jelikož už jsme se tam už 
neměli vracet. Nějak kolem desáté nás v klubu Šelebka čekali hned dva workshopy. 
Jeden byl zaměřený na rytmiku a výslovnost a ten druhý na herectví a na kolektivní 



vymýšlení příběhů. V tom klubu jsme měli neomezený počet limonád. Na koncertě 
jsme všichni účinkující společně zpívali jednu píseň. Za mě bylo nejlepší vystoupení 
školy z Levoče a ještě jednoho sboru. Užila jsem si to tam. 
                                     Kamila B., 10. ročník 
 

 
 
21. – 23. 9. se paní Matěnová z SPC zúčastnila XXXI. výročního sjezdu České 

oftalmologické společnosti ČLS JEP v Hradci Králové. 

24. 9. se někteří naši žáci s paní Vondřejcovou šli podívat na fotbalové utkání 

mezi Spartou a Slávií. Na vstupenky jim přispěla Světluška. 

   
 



Nedělní utkání pražských „S“ 

 

 

V neděli 24. 9. 2023 proběhlo další derby mezi pražskými kluby Sparty a Slavie. 
Atmosféra byla neskutečná. Ještě dlouho na to to budu vzpomínat (v dobrém i ve 
zlém). Vůbec jsem nechápal, jak moc se ten zápas může vyhrotit. O fanoušcích 

Sparty nebudu ani psát… ☹ 

V neposlední řadě bych chtěl poděkovat Českému rozhlasu a Světlušce za 
nezapomenutelný zážitek! 
                                                 Damian V., II. PrŠ 
   
                                  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Dne 24. září nám Světluška věnovala vstupenky na pražské derby mezi týmy Slavia 
Praha a Sparta Praha. Společně s paní vychovatelkou Vondřejcovou a dalšími pěti 
žáky, a to konkrétně s Damianem, Žeňou, Derekem, Honzou a Maxem jsme se vydali 
na tento zápas. Ačkoliv pro některé z nás to byla premiéra na fotbalovém stadiónu, 
pro mě osobně to byl již známý a skvělý zážitek. 
 
Zápas nabídl mnoho napětí a častých faulů, zejména ze strany týmu Sparty. Slavia 
měla možnost kopat pokutový kop, který bezchybně proměnil Václav Jurečka, čímž 
se dostala do vedení 1:0. Kolem 87. minuty se naskytla další šance na penaltu pro 
Slavii, ale gól vstřelený Janem Bořilem byl zrušen pro ruku hráče Slavie v pokutovém 
území Sparty. To znamenalo penaltu pro Spartu, která vyrovnala skóre na 1:1, místo 
aby to bylo 2:0 pro Slavii. 
 

Nadále bych chtěl poznamenat, že i přes incidenty, které se odehrály na tribunách a 
spor mezi kapitány obou týmů, takové zápasy mám rád. Byl to fajn zážitek, a věřím, 
že příště dokážeme Spartu porazit. 

                    David V., 10. ročník  
 

 



V neděli jsme byli na fotbalovém utkání dvou pražských „S“ Sparty a Slavie. Já jsem 
byl úplně poprvé na fotbalovém utkání a zážitek to byl neskutečně skvělý. Nejlepší 
byla ta atmosféra. Akorát mi vadilo, že tam někteří fanoušci házeli dělobuchy. A ještě 
mě moc bavilo fandění. Já fandím Slavii. Zápas skončil 1:1. Naštval mě rozhodčí, 
protože když dala Slavia gól na 2:0, tak rozhodčí nepoznal, že hráč (v tomto případě 
slávista) ve vlastním pokutovém území zahrál „úmyslně“ rukou a nepískal hned 
penaltu pro Spartu. Poznal to až za chvíli, vrátil stav na 1:0, Sparta kopala penaltu a 
vyrovnala na 1:1. Hráči se hned poprali, poprali se i asistenti na lavičce, rozdalo se 
celkem 11 žlutých karet a 4 červené. 
Hodně se mi líbil ten první gól, který dala Slavia. Václav Jurečka kopal penaltu a 
proměnil. Akorát, když dala Sparta gól, tak jsem nebyl rád. Jinak chci poděkovat 
Světlušce, a dokonce i paní Vondřejcové, že jsem mohl jít na zápas. Byl to pro mě 
nezapomenutelný zážitek.  
                                           Derek Č., II. PrŠ 
 

 

 

 

24. 9. jsme šli s kamarády na fotbalový zápas, kde hrála Slavia proti Spartě. Těšil 
jsem se moc na zápas.  Na zápas přišlo hodně lidí. Atmosféra byla hezká. Bohužel 
sparťani používali pyrotechniku, což bylo nebezpečné. Myslím si, že by měla být 
kvalitnějši prohlídka věcí.  Bylo to skvělý, když Slavie dala první gól. Bylo dobrý to, že 
nám dali sluchátka, přes které jsme mohli poslouchat komentáře od Českého 



rozhlasu. Pro mě byl výsledek hry nepochopitelný. Fotbal se mi líbil. Chci poděkovat 
Světlušce za možnost jít na fotbal. 
                                 Yevhen N., 9. ročník 
 

  

 

„…zápas to byl opravdu divoký, plný negativních emocí a nesportovního chování, jak 
ze strany fotbalistů, jejich trenérů a zástupců, tak ze strany fanoušků obou týmů…“   
V sektoru sparťanských fanoušků zbyly vytrhané a podpálené sedačky, ohořelé 
záchody a dělobuchy mezi lidmi. Je normální, aby na sebe fanoušci pokřikovali Jude 
Slavia! a Sparta k…a je! Kam se poděl sportovní duch? Doporučuji film Ženy v ofsajdu 

😂 

Marcela Vondřejcová 
 

 

 


